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Szczyrk, dnia 3 maja 2021 r. 

 

Sz. P. Mateusz Morawiecki 

Prezes Rady Ministrów 

za pośrednictwem: Sz. P. Jarosław Wieczorek 

Wojewoda Śląski 

PETYCJA w sprawie zmian przepisów prawa 

Wnosimy o wprowadzenie zmian przepisów prawa zgodnie z Petycjami złożonymi 

dotychczas na ręce Premiera Rządu RP Pana Mateusza Morawieckiego przez IGGP  

oraz wsparcie działań Przedsiębiorców branży gastronomicznej na terenie województwa. 

 
l. Oznaczenie Podmiotu wnoszącego petycję 

 
Izba Gospodarcza Gastronomii Polskiej z siedzibą w (…), pod adresem: ul. (…), (…). 
Korespondencję należy kierować na adres Przedstawiciela Regionalnego z nagłówka 
pisma. 

II. Przedmiot petycji 

Przedmiotem niniejszej petycji są żądania. 

1. Zwolnienie Przedsiębiorców gastronomicznych z opłat za Koncesje alkoholowe. 

2. Uruchomienia ogródków gastronomicznych bez dodatkowych opłat od 4 maja. 

3. Ustawowego rozwiązania obniżenia czynszów za lokale gastronomiczne. 

4. Uruchomienia subwencji finansowej PFR 3.0 dla Pominiętych i Wykluczonych. 

5. Obniżenie opłat ZUS o 50% na okres 3 lat. 

6. Obniżenie stawki VAT na produkty i usługi gastronomiczne do 5 %. 

 

UZASADNIENIE 

Zgodnie z zapewnieniami Premiera Mateusza Morawieckiego i Wicepremiera Jarosława 
Gowina o pomocy dla zamkniętej branży gastronomicznej, jakoby nikt nie zostanie bez 
pomocy, żądamy poważnego traktowania Przedsiębiorców i spełniania obietnic publicznych. 
Uzasadnianie bardziej szczegółowe zostało przedstawione w czasie Konferencji prasowej w 
Sejmie RP w dniu 25 lutego 2021 r. 
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1. Zwolnienie Przedsiębiorców gastronomicznych z opłat za „koncesje 
alkoholowe” w okresie zamknięcia lokali gastronomicznych. 25 stycznia 2021 r. 
ustawodawca stworzył możliwość elastycznego podejścia do sprawy opłat za koncesje 
alkoholowe dla gastronomii i hotelarstwa, z wyłączeniem punktów sprzedaży detalicznej i 
hurtowej. Gastronomia nie działająca w okresach zamknięcia przymusowego — musiała 
wnosić stosowne opłaty — jednocześnie nie mając możliwości sprzedaży alkoholu. 
Prowadzenie sprzedaży „na wynos" nie umożliwiało sprzedaży alkoholi — jest to ogólnie 
niemożliwe, chyba, że ma się oddzielną koncesję na sprzedaż detaliczną — tak jak w 
sklepie, która nie pozwala de facto na sprzedaż produktów z alkoholem a jedynie sprzedaż 
butelek etc . np. wina, ale już nie wina grzanego w porcjach wynosowych. Postulatem 
naszym jest: zmniejszenie opłat za rok 2020 , proporcjonalnie do okresu przymusowego 
zamknięcia lokali gastronomicznych oraz zwrot tak wyliczonych „nadpłat" w stosunku do 
możliwości działalności lokali na konta wskazane przez wnoszących opłaty oraz anulowanie 
dokonanych wpłat za rok 2021 (tak rat jak i całości opłat) za cały okres 2021 roku. Taki 
uchwały podjęło już bardzo wiele samorządów, dużych miast, np. Kraków, Katowice, 
Rzeszów, Opole, Kielce, Radom, Wrocław, Łódź, Zielona Góra, Warszawa, Poznań, 
Bydgoszcz, Białystok, Szczecin, Koszalin, Gdańsk, itd. pora na mniejsze miasta. 

 

2. Żądamy uruchomienia gastronomii na wolnym powietrzu, czyli w ogródkach 
gastronomicznych od 4 maja 2021 r. Nie mamy czego wietrzyć na wolnym powietrzu a 
branże zamknięte muszą wrócić do pracy. Samorządy nie powinny pobierać opłat za 
uruchamianie ogródków, a zgody powinny być obligatoryjne dla każdego wnioskującego 
przedsiębiorcy gastronomicznego. 

3. Ustawowe rozwiązanie obniżenia czynszów za lokale gastronomiczne w 
najbliższych latach, nie tylko przez komercyjnych właścicieli wynajmujących. Rząd swoimi 
decyzjami o zamykaniu lokali i udzielaniu pomocy wybranym według PKD doprowadził do 
zapaści wielu restauratorów. Są wynajmujący, którzy obniżają czynsz najemcom na 
poziomie 50%, albo 30% albo w ogóle nie obniżają czynszu i skazują tych najemców na 
bankructwa i eksmisje z najmowanych lokali, w które zainwestowali setki tysięcy złotych w 
remont i infrastrukturę. Tutaj regulacje rządowe powinny zostać uruchomione z powołaniem 
się na regułę "Rebus sic stantibus", czyli prowadzenie działalności gospodarczej w 
nadzwyczajnych okolicznościach i niezgodność z normami społecznymi naliczania stawek 
czynszu w sytuacji braku przychodów, w sytuacji ograniczenia wolności działalności 
gospodarczej wprowadzanej z dnia na dzień przez Rząd RP! 

4. Żądamy uruchomienia subwencji finansowej PFR 3.0 dla wszystkich 
przedsiębiorców wykluczonych (nowo otwarte firmy tuż przed pandemią) pominiętych przez 
manipulacje rządu klasyfikacjami PKD, którym to rząd pozamykał biznesy bez kwalifikacji 
PKD, a teraz usiłuje ograniczyć subwencje finansowe poprzez ograniczanie wypłat wg 
autorytarnie wybranych PKD bez żadnych konsultacji z przedsiębiorcami. Jedyne kryterium 
nowej subwencji PFR 3.0 to spadek obrotów pow. 50% albo brak obrotów w branżach 
zamkniętych od kwietnia 2020 r. do końca kwietnia 2021, poprzez porównanie 
poprzedniego kwartału kalendarzowego w dowolnie wybranych przez przedsiębiorcę 
kwartałach, bez kryterium formy i ilości zatrudnienia. Wicepremier Jarosław Gowin 
obiecywał, że rząd nie zostawi żadnego przedsiębiorcę bez pomocy. Kilkaset tysięcy 
pracowników jest zostawionych bez pracy przedsiębiorców bez perspektyw na 
odbudowanie strat bo mieli "pecha" otwierając lokale tuż przed pandemią albo nie wpisane 
odpowiednie PKD dla swoich firm. 
 

 

5. Obniżenie opłat ZUS o 50% na okres 3 lat. Jak wielkim obciążeniem dla 
przedsiębiorców są składki ZUS nie trzeba nikogo przekonywać, a tym bardziej w sytuacji, kiedy 
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lokale gastronomiczne są zamknięte, a pracownicy nie wykonują swoich obowiązków. 
Dodatkowo przedsiębiorcy będą się borykać ze spadkami obrotów jakie będą wynikać z 
dalszych ograniczeń sanitarnych w otwartych już lokalach gastronomicznych. Opłaty ZUS 
powinny być dostosowane do spadku tych obrotów, stąd propozycja czasowego ograniczenia 
wysokości tych składek do 50 % wymaganych kwot. Właściwie należałoby wprowadzić 
umorzenie wszelkich danin publicznych dla branż zamkniętych za okres zamknięcia: ZUS, CIT, 
PIT. 

6. Obniżenie stawki VAT na produkty i usługi gastronomiczne do 5 %.  IGGP już 19 
września 2020 r. złożyła w Ministerstwie Finansów Petycję w sprawie jednolitej stawki 8% VAT 
na wszystkie usługi i produkty gastronomiczne. Obecnie dochodzą starty poniesione przez 6 
miesięcy zimowego lockdownu. To byłaby bardzo duża pomoc w zachowaniu płynności 
finansowej przedsiębiorstw gastronomicznych a także pobudzenie obrotu gastronomicznego. 
Bardzo ważne, jest wprowadzenie stawki 5 % również dla napojów, bo sprzedaż napojów 
stanowi 60% obrotu gastronomicznego w 90% lokali gastronomicznych w Polsce. Po pandemii 
będzie znacznie mniej turystów zagranicznych, nastąpią więc korekty cenowe w dół. Żeby 
zachować rentowność obniżenie stawki VAT do 5 % na wszystkie produkty i usługi 
gastronomiczne uratuje wiele działających jeszcze na krawędzi rentowności biznesów 
gastronomicznych. 

III.  Podsumowanie 

Celem niniejszej Petycji jest pomoc najbardziej dotkniętej epidemią Covid-19 branży w 
nadrobieniu zaległości wynikających z zamknięcia przez rząd lokali gastronomicznych oraz 
równe traktowanie co do możliwości otrzymania pomocy przez wszystkie podmioty 
gospodarcze prowadzące działalność gastronomiczną w Polsce. 

W związku z głębokim kryzysem ekonomicznym oraz z powodu trwających nadal ograniczeń 
wprowadzanych przez Rząd RP swobody działalności gospodarczej całej Gastronomii Polskiej 
poprzez przedłużenie zamknięcia bez wyjątku wszystkich lokali gastronomicznych co najmniej do 
10 maja 2021 r. niniejsza Petycja jest jak najbardziej uzasadniona. 

Mając na uwadze powyżej przedstawione argumenty Izba Gospodarcza Gastronomii Polskiej 
działając w imieniu swoich członków tj. podmiotów prawnych z sektora gastronomii oraz w imieniu 
wszystkich podmiotów tworzących Sztab Kryzysowy Gastronomii Polskiej zwraca się z niniejszą 
petycją o pilne wprowadzenie proponowanych rozwiązań oraz poinformowanie o terminie 
wydania odpowiednich aktów prawnych drogą elektroniczna na adresy:  
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Zgoda na ujawnienie danych osobowych osób i podmiotów wnoszących petycję na stronach organów 
 

W imieniu podmiotów uczestniczących w Sztabie Kryzysowym, mając na uwadze art. 4 ust. 3 ustawy o petycjach z dnia 11 lipca 2014 
r. (Dz.U. z 2014 r., poz. 1195 z późn. zm.) oraz przepisy w zakresie ochrony danych osobowych – wyrażamy zgodę podmiotom 
rozpatrującym niniejszą Petycję na ujawnienie danych osobowych – imion, nazwisk i stanowisk reprezentantów oraz nazw podmiotów 
wchodzących w skład Sztabu Kryzysowego Gastronomii Polskiej. 

 

Sztab Kryzysowy Gastronomii Polskiej tworzą przedstawiciele 16 organizacji gastronomicznych: 

  

SZTAB KRYZYSOWY GASTRONOMII POLSKIEJ 

 

Przedstawiciel Regionalny Izby Gospodarczej Gastronomii polskiej- Członek Zarządu  

Do wiadomości: 
1. Sz. P. Andrzej Duda - Prezydent RP 
2. Sz. P. Mateusz Morawiecki – Premier RP 
3. Sz. P. Jarosław Gawin - Wicepremier RP 
4. Sz. P. Tadeusz Kościński - Minister Finansów 

 

szrrów 


